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Medborgarförslag om mer pengar till skolmaten 
Inkom den 7 oktober 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
följande. 

Med hänsyn till att det är upp till rektorn på varje skola att besluta hur 
grundbeloppet fördelas i skolverksamheten föreslås att Kommunstyrelsen avslår 
förslaget att Nacka kommun ska ge mer pengar till skolmaten.  

Kommunstyrelsen noterar att det redan idag pågår ett utvecklingsarbete av 
måltiderna på Myrsjöskolan och beslutar därmed att förslaget om att 
Myrsjöskolan ska förbättra de vegetariska rätter som serveras är färdigbehandlat.  

Sammanfattning av ärendet 
Fyra medborgare har inkommit med ett förslag om att kommunen ska lägga mer 
pengar på skolmaten med motivet att få fler barn att äta maten så att de får energi 
till att orka med lektionerna. Medborgarna föreslår även att skolan ska förbättra 
de vegetariska alternativen som serveras.  

Medborgarna får medhåll i att det är viktigt att barn äter och får energi till att 
orka med lektionerna under dagen. Därför måste skolmåltiden vara god och 
trivsam. Maten behöver också innehålla de näringsämnen som eleven behöver för 
att orka med skoldagen. För framtiden är det viktigt att maten i skolan kan bidra 
till hälsosamma och miljövänliga matvanor.  

Nacka kommun styrs på ett sätt som innebär att varje skola har stor frihet att 
själva besluta hur verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken 
betyder det att politiker inte fattar beslut om vilken mat som ska serveras i 
skolorna eller hur måltidsmiljön ska utformas utan det får varje skola själv 
besluta. På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat 
genom ett aktivt matråd på skolan. 
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Även när det gäller ekonomin är det rektor på varje skola som beslutar om hur 
pengarna ska fördelas i skolan, alltså hur stor del som ska läggas på maten, lärares 
löner, läroböcker och så vidare. 

Med hänvisning till att det är rektor på varje skola som beslutar hur pengarna 
fördelas samt att beslut om måltiderna fattas på varje skola, föreslås att förslagen i 
medborgarförslaget avslås.  

Förslagen i medborgarförslaget 
Fyra medborgare har inkommit med ett förslag om att kommunen ska lägga mer 
pengar på skolmaten med motivet att få fler barn att äta maten så att de får energi 
till att orka med lektionerna. Medborgarna föreslår även att skolan ska förbättra 
de vegetariska alternativen som serveras.  

Enhetens utredning och bedömning 
 Medborgarna får medhåll i att det är viktigt att barn äter och får energi till att 
orka med lektionerna under dagen. Därför måste skolmåltiden vara god och 
trivsam. Maten behöver också innehålla de näringsämnen som eleven behöver för 
att orka med skoldagen. För framtiden är det viktigt att maten i skolan kan bidra 
till hälsosamma och miljövänliga matvanor.  

Nacka kommun styrs på ett sätt som innebär att varje skola har stor frihet att 
själv besluta hur verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken 
betyder det att politiker inte fattar beslut om vilken mat som ska serveras i 
skolorna eller hur måltidsmiljön ska utformas utan det får varje skola själva 
besluta.  

Eftersom beslut om måltiderna fattas på varje skola finns det som elev möjlighet 
att vara med och påverka besluten. Myrsjöskolan har ett matråd där 
elevrepresentanter kan lyfta frågor som rör måltiderna, det kan till exempel 
handla om ett önskemål av en viss maträtt eller att de vegetariska måltiderna 
behöver utvecklas. Matrådet på Myrsjöskolan har lett till flera ändringar utifrån 
elevernas synpunkter, bland annat att elevernas önskerätter serveras oftare, minst 
en till två gånger per vecka. För att förbättra måltidsmiljön som påverkar 
måltidsupplevelsen har Myrsjöskolan även sett över bullernivån i 
skolrestaurangen.  

Det arrangeras också aktiviteter i kommunen som riktar sig till alla skolor, bland 
annat matlagningsworkhops och ett nätverk för måltidspersonalen där de får 
kunskap, inspiration och en möjlighet att utbyta erfarenheter med varandra. Målet 
med aktiviteterna är kompetensutveckling för måltidspersonalen och utveckling 
av måltiderna.  
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Även när det gäller hur mycket pengar som ska läggas på skolmaten så beslutas 
det på respektive skola. Det fungerar så att varje skola får en ersättning (som 
kallas grundbelopp) för varje elev som går på skolan. Grundbeloppet ska täcka 
skolans kostnader, till exempel lärares löner, läroböcker, mat, och lokalkostnader.  

Det är politiker i kommunen som beslutar hur stor ersättning skolorna ska få per 
elev, det vill säga hur stor del skolorna får av kommunens budget. 2022 har varit 
ett tufft år ekonomiskt för skolorna eftersom kostnaderna för bland annat löner, 
hyra, livsmedel och el har ökat. Politikerna har därför ökat ersättningen som 
skolorna kommer att få år 2023.   

Det är sedan rektor på varje skola som beslutar om hur pengarna ska fördelas i 
skolan, alltså hur stor del som ska läggas på maten, lärares löner, läroböcker och 
så vidare. Om du som medborgare vill påverka hur mycket pengar som läggs på 
skolmaten så kan du prata med rektorn på skolan. Det kan vara bra att känna till 
att om en skola väljer att lägga mer pengar på skolmaten så behöver de dra in på 
någon annan kostnad.  

Med hänvisning till att det är rektor på varje skola som beslutar hur pengarna 
fördelas samt att beslut om måltiderna fattas på varje skola, föreslås att förslagen i 
medborgarförslaget avslås. 

Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut medför inga ekonomiska konsekvenser.  

Konsekvenser för barn 
Förslag till beslut medför inga konsekvenser för barn. Arbetet med att utveckla 
måltiderna fortsätter på Myrsjöskolan - nära eleverna som ska äta maten.  

Handlingar i ärendet 
Bilaga - Medborgarförslaget 
 
 
 
 
Helena Ekwall Helena Pettersson 
Chef Verksamhetsstöd Koststrateg 
Välfärd skola Välfärd skola 
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